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Anita Bakken MDG Medlem 

Sveinung Toft V Medlem 
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Ståle Juvik Hauge AP Medlem 



Jostein Borlaug AP Medlem 
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Nina Stabell Øvreås FRP Medlem 
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May Britt Vågenes Gjerde SP Jon Askeland 

Leif Gunnar Taule SP May-Irene Wergeland 

Hogne Brunborg AP Nina Bognøy 
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Margrethe Aven Storheim AP Ståle Juvik Hauge 
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Fridtjof Kampevold H Kenneth Taule Murberg 
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Anna Ulrika Nordlund SV Torbjørn Taranger 
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116/21: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

KO- 116/21 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

117/21: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

KO- 117/21 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

118/21: 2. tertialrapport 2021 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 2 tertial 2021 til orientering. 

2. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond 

for 2021 slik det går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for 

tenesteområdene (1B). 

3. Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere innsparing knytt til pensjon 2021 (totalt 

2,7 mill kr) som er lagt til under administrativ styring og støttefunksjoner til 

tenesteområda under hver sektor. 

4. Dei ulike postane i oppsettet under tabell koronarekneskap, vert budsjettjustert i 

samsvar med påløpte utgifter (både sentrale postar og driftsposter og overføring frå 

drift til investering). Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere endringar gjennom 

året i samsvar med mottatt finansiering (auke i rammetilskott og/ eller andre 

koronatilskot). Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til Covid-19 er at det er 

ført på eige objekt knytt til koronarekneskap. Det skal leggjast fram oversyn over 

koronarekneskapen med finansiering i samband med årsmeldinga. 



5. Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere endringar gjennom året knytt til 

meirutgifter kommunesamanslåing. Ein føresetnad for å finansiere merutgifter knytt til 

kommunesamanslåing er at dei er ført på ansvar kommunesamanslåing eller eige 

objekt, og at dei avsette fondsmidlane på fond for kommunesammenslåing dekker 

meirutgiftene. Det skal leggast fram oversyn over kva utgifter som er dekka av 

kommunesamanslåingsmidlane i samband med årsmeldinga. 

6. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til investering for 2021 slik det går fram av 

"status Investering og finansiering (2A)" og "Status Investeringar (2B). 

I sum vert investeringsutgiftene redusert med kr 40,9 mill. til kr 475,5 mill.   

Endring i finansiering (netto reduksjon kr 40,9 mill): 

· Bruk av lånemidlar vert redusert med kr 46,3 mill. 

· Kompensasjon for merverdiavgift vert redusert med kr 3,9 mill. 

· Auke i bruk av bundne investeringsfond kr 9,3 mill. 

7. Finansrapport vert tatt til orientering. 

 

Alver formannskap 14.10.2021: 

Handsaming: 

Tillegg til rådmannen sitt framlegg: 

Kommunestyret vedtar investeringsrekneskapet med unntak av prosjekt Hestdal – nytt 

vassbehandlingsanlegg. Kommunestyret avventar politisk sak i november.  

 

Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg frå H, Krf, Ap og Sp ved S.Sekkingstad-Sp: 

Auka kapasitet byggjesak 200 000 kr. 

 

Kommunestyret legg inn midlar til å auke kapasitet på byggjesak, for å ta få ned 

sakshandsamingstida og etterslepet på byggjesak. Ved behov for ytterlegare auke i 

kapasitet, ber kommunestyret rådmannen setje i gong hensiktsmessige tiltak og rapportere til 

kommunestyret ved behov for ytterlegare finansiering.  

 

Kommunestyret vil leggje inn 800 000 kr til auka kapasitet byggjesak i budsjett for 2022. Evt. 

vidare finansiering avklarast i økonomiplanarbeidet for 2023-2026.  

 

Tiltaket vert finansiert ved auka bruk av disposisjonsfond.  

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

 

FO- 084/21 innstilling: 

      

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 2 tertial 2021 til orientering. 

2. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond 

for 2021 slik det går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for 

tenesteområdene (1B). 

3. Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere innsparing knytt til pensjon 2021 (totalt 

2,7 mill kr) som er lagt til under administrativ styring og støttefunksjoner til 

tenesteområda under hver sektor. 

4. Dei ulike postane i oppsettet under tabell koronarekneskap, vert budsjettjustert i 

samsvar med påløpte utgifter (både sentrale postar og driftsposter og overføring frå 

drift til investering). Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere endringar gjennom 

året i samsvar med mottatt finansiering (auke i rammetilskott og/ eller andre 



koronatilskot). Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til Covid-19 er at det er 

ført på eige objekt knytt til koronarekneskap. Det skal leggjast fram oversyn over 

koronarekneskapen med finansiering i samband med årsmeldinga. 

5. Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere endringar gjennom året knytt til 

meirutgifter kommunesamanslåing. Ein føresetnad for å finansiere merutgifter knytt til 

kommunesamanslåing er at dei er ført på ansvar kommunesamanslåing eller eige 

objekt, og at dei avsette fondsmidlane på fond for kommunesammenslåing dekker 

meirutgiftene. Det skal leggast fram oversyn over kva utgifter som er dekka av 

kommunesamanslåingsmidlane i samband med årsmeldinga. 

6. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til investering for 2021 slik det går fram av 

"status Investering og finansiering (2A)" og "Status Investeringar (2B). 

I sum vert investeringsutgiftene redusert med kr 40,9 mill. til kr 475,5 mill.   

Endring i finansiering (netto reduksjon kr 40,9 mill): 

· Bruk av lånemidlar vert redusert med kr 46,3 mill. 

· Kompensasjon for merverdiavgift vert redusert med kr 3,9 mill. 

· Auke i bruk av bundne investeringsfond kr 9,3 mill. 

7. Finansrapport vert tatt til orientering. 

Kommunestyret vedtar investeringsrekneskapet med unntak av prosjekt Hestdal – nytt 

vassbehandlingsanlegg. Kommunestyret avventar politisk sak i november.  

Auka kapasitet byggjesak 200 000 kr. 

 

Kommunestyret legg inn midlar til å auke kapasitet på byggjesak, for å ta få ned 

sakshandsamingstida og etterslepet på byggjesak. Ved behov for ytterlegare auke i 

kapasitet, ber kommunestyret rådmannen setje i gong hensiktsmessige tiltak og rapportere til 

kommunestyret ved behov for ytterlegare finansiering.  

 

Kommunestyret vil leggje inn 800 000 kr til auka kapasitet byggjesak i budsjett for 2022. Evt. 

vidare finansiering avklarast i økonomiplanarbeidet for 2023-2026.  

 

Tiltaket vert finansiert ved auka bruk av disposisjonsfond.  

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsasming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 118/21 Vedtak: 

 

1. Kommunestyret tek økonomirapport pr. 2 tertial 2021 til orientering. 

2. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til drift, sentrale poster og disposisjonsfond 

for 2021 slik det går fram av "status drift for kommune (1A)" og "status drift for 

tenesteområdene (1B). 

3. Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere innsparing knytt til pensjon 2021 (totalt 

2,7 mill kr) som er lagt til under administrativ styring og støttefunksjoner til 

tenesteområda under hver sektor. 

4. Dei ulike postane i oppsettet under tabell koronarekneskap, vert budsjettjustert i 

samsvar med påløpte utgifter (både sentrale postar og driftsposter og overføring frå 

drift til investering). Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere endringar gjennom 

året i samsvar med mottatt finansiering (auke i rammetilskott og/ eller andre 

koronatilskot). Ein føresetnad for å justere driftspostar knytt til Covid-19 er at det er 

ført på eige objekt knytt til koronarekneskap. Det skal leggjast fram oversyn over 

koronarekneskapen med finansiering i samband med årsmeldinga. 

5. Rådmannen får fullmakt til å budsjettjustere endringar gjennom året knytt til 



meirutgifter kommunesamanslåing. Ein føresetnad for å finansiere merutgifter knytt til 

kommunesamanslåing er at dei er ført på ansvar kommunesamanslåing eller eige 

objekt, og at dei avsette fondsmidlane på fond for kommunesammenslåing dekker 

meirutgiftene. Det skal leggast fram oversyn over kva utgifter som er dekka av 

kommunesamanslåingsmidlane i samband med årsmeldinga. 

6. Det vert føreteke budsjettjusteringar knytt til investering for 2021 slik det går fram av 

"status Investering og finansiering (2A)" og "Status Investeringar (2B). 

I sum vert investeringsutgiftene redusert med kr 40,9 mill. til kr 475,5 mill.   

Endring i finansiering (netto reduksjon kr 40,9 mill): 

· Bruk av lånemidlar vert redusert med kr 46,3 mill. 

· Kompensasjon for merverdiavgift vert redusert med kr 3,9 mill. 

· Auke i bruk av bundne investeringsfond kr 9,3 mill. 

7.Finansrapport vert tatt til orientering. 

Kommunestyret vedtar investeringsrekneskapet med unntak av prosjekt Hestdal – nytt 

vassbehandlingsanlegg. Kommunestyret avventar politisk sak i november.  

Auka kapasitet byggjesak 200 000 kr. 

 

Kommunestyret legg inn midlar til å auke kapasitet på byggjesak, for å ta få ned 

sakshandsamingstida og etterslepet på byggjesak. Ved behov for ytterlegare auke i 

kapasitet, ber kommunestyret rådmannen setje i gong hensiktsmessige tiltak og rapportere til 

kommunestyret ved behov for ytterlegare finansiering.  

 

Kommunestyret vil leggje inn 800 000 kr til auka kapasitet byggjesak i budsjett for 2022. Evt. 

vidare finansiering avklarast i økonomiplanarbeidet for 2023-2026.  

 

Tiltaket vert finansiert ved auka bruk av disposisjonsfond.  

 

119/21: 2. gangs handsaming - Oppheving av reguleringsplan for Nappane - gbnr 129/5 - 

planID 1263-19012007 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Utval for areal, plan og miljø vedtek følgjande innstilling til kommunestyret: 

Alver kommunestyre vedtek oppheving av reguleringsplanen for Nappane, med planID 1263-

19012017, som vart vedteke 17.09.2009. Opphevinga er gjort med heimel i plan- og 

bygningslova §12-14. 

Utval for areal, plan og miljø 13.10.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

APM- 145/21 innstilling: 

Utval for areal, plan og miljø vedtek følgjande innstilling til kommunestyret: 

Alver kommunestyre vedtek oppheving av reguleringsplanen for Nappane, med planID 1263-

19012017, som vart vedteke 17.09.2009. Opphevinga er gjort med heimel i plan- og 

bygningslova §12-14. 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 
Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart samrøystes vedteke. 

 



KO- 119/21 Vedtak: 

Alver kommunestyre vedtek oppheving av reguleringsplanen for Nappane, med planID 1263-

19012017, som vart vedteke 17.09.2009. Opphevinga er gjort med heimel i plan- og 

bygningslova §12-14. 

120/21: Fastsetjing av planprogram - Detaljreguleringsplan for Galteråsen næringsområde, 

gbnr. 137/832 mfl. PlanID 46312021002 

Rådmannen sitt framlegg: 

«Alver kommunestyre fastset planprogram dagsett 26.5.2021 som grunnlag for vidare 

utarbeiding av detaljreguleringsplan for Galteråsen næringsområde, gbnr. 137/832 mfl. 

PlanID 46312021002. Vedtaket er fatta med heimel i plan- og bygningslova § 12-9 tredje ledd 

og forskrift om konsekvensutredninger § 16.». 

Jogeir Romarheim-Krf bad om vurdering av sin habilitet, jf.forv.l. $ 6.b.  Utvalet vurderte han 

samrøystes som ugild og Romarheim deltok ikkje i handsamng av denne saka. 

 

Utval for areal, plan og miljø 13.10.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 8 røyster (Jon Vidar Sakseide-Krf, Anne Grete 

Eide-Ap, Ståle Hopland-Uavh, Vigdis Villanger-Sp, Kenneth Murberg-H, Heine Fyllingsnes-H, 

Thomas Wallem-H, Sveinung Toft-V. 

 

APM- 146/21 innstilling 

     «Alver kommunestyre fastset planprogram dagsett 26.5.2021 som grunnlag for vidare 

utarbeiding av detaljreguleringsplan for Galteråsen næringsområde, gbnr. 137/832 mfl. 

PlanID 46312021002. Vedtaket er fatta med heimel i plan- og bygningslova § 12-9 tredje ledd 

og forskrift om konsekvensutredninger § 16.». 

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 120/21 Vedtak: 

«Alver kommunestyre fastset planprogram dagsett 26.5.2021 som grunnlag for vidare 

utarbeiding av detaljreguleringsplan for Galteråsen næringsområde, gbnr. 137/832 mfl. 

PlanID 46312021002. Vedtaket er fatta med heimel i plan- og bygningslova § 12-9 tredje ledd 

og forskrift om konsekvensutredninger § 16.». 

 

121/21: Avlastingstiltak for barn og  unge i Alver kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

a. Kvasten avlastningsbustad får auka kapasitet med 3 plassar. Samla kapasitet etter 

auke vert då 8 plassar  

b. Kommunen reduserer kjøp av private avlastingstenester. Det er ein føresetnad for 

reduksjon kjøp av teneste at målgruppe opprettheld kvalitet i tenestetilbod i 

kommunal regi.  

c. Starte arbeide med å finne eigna lokaler for å samlokalisere avlastingstiltaka som i 

dag vert gitt i Røsvikrenen i Knarvik, Havnevegen på Frekhaug og på Ostereidet. 

Målet er betre kvalitet og kostnadseffektiv drift.  

Ungdomsråd 07.10.2021: 

Behandling: 

Orientering i saka v/Bernt Fjordheim 

Ungdomsrådet støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

Samrøystes 



 

UR- 040/21 uttale: 

Ungdomsrådet støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 11.10.2021: 

Handsaming: 

Framlegg: 

Rådet er samd i at kommunen i minst mogleg grad kjøper private avlastingstenester, (jf pkt. b 

i rådmannen sitt framlegg). 

Vi kan støtta pkt. a, men er tvilande m.o.t. om det er heldig å ha såpass mykje som åtte 

plassar på éin stad. Vidare kan bygget framstå noko institusjonsprega, og somme kan 

dermed oppleva det som stigmatiserande å vera på avlasting der. Ut frå dette bør det 

vurderast om denne løysinga kan vera mellombels, og at ein tek sikte på å finna ein lokasjon 

som er betre eigna. 

Når det gjeld pkt. c, må det leitast i heile kommunen etter eigna lokasjonar, og her òg er det 

viktig at det ikkje vert for mange plassar på éin stad. Når vurderingsgrunnlaget er klart, må 

saka tilbake til politisk handsaming. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

RMNF- 040/21 uttale: 

Rådet er samd i at kommunen i minst mogleg grad kjøper private avlastingstenester, (jf pkt. b 

i rådmannen sitt framlegg). 

Vi kan støtta pkt. a, men er tvilande m.o.t. om det er heldig å ha såpass mykje som åtte 

plassar på éin stad. Vidare kan bygget framstå noko institusjonsprega, og somme kan 

dermed oppleva det som stigmatiserande å vera på avlasting der. Ut frå dette bør det 

vurderast om denne løysinga kan vera mellombels, og at ein tek sikte på å finna ein lokasjon 

som er betre eigna. 

Når det gjeld pkt. c, må det leitast i heile kommunen etter eigna lokasjonar, og her òg er det 

viktig at det ikkje vert for mange plassar på éin stad. Når vurderingsgrunnlaget er klart, må 

saka tilbake til politisk handsaming. 

 

 

Utval for helse og omsorg 12.10.2021: 

Handsaming: 

Bernt Fjordhem-tenesteleiar habiliteringstenester orienterte. 

 

May-Irene Wergeland-SP ba om gruppemøte. 

Etter gruppemøtet sette Wergeland fram følgjande tilleggsframlegg til punkt c i rådmannen 

sitt framlegg: 

Utvalet bed om at rådmannen kjem attende med ei sak om lokalisering i Alver, val av 

bygg/nybygg og muleg total økonomisk gevinst ved ei samlokalisering av tiltaka som ovanfor 

er namngitt som aktuelle. 

 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg, med tilleggsframlegg frå Wergeland. 

 

HO- 027/21 uttale: 

a. Kvasten avlastningsbustad får auka kapasitet med 3 plassar. Samla kapasitet etter auke 

vert då 8 plassar  

b. Kommunen reduserer kjøp av private avlastingstenester. Det er ein føresetnad for reduksjon 

kjøp av teneste at målgruppe opprettheld kvalitet i tenestetilbod i kommunal regi.  

c. Starte arbeide med å finne eigna lokaler for å samlokalisere avlastingstiltaka som i dag vert 

gitt i Røsvikrenen i Knarvik, Havnevegen på Frekhaug og på Ostereidet. Målet er betre kvalitet 

og kostnadseffektiv drift.  

Utvalet bed om at rådmannen kjem attende med ei sak om lokalisering i Alver, val av 

bygg/nybygg og muleg total økonomisk gevinst ved ei samlokalisering av tiltaka som ovanfor 



er namngitt som aktuelle. 

Alver formannskap 14.10.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå Sp, Ap, KrF og Høgre ved T.Larsen-H: 

Tillegg til rådmannen sitt framlegg: 

c) Kommunestyret ber rådmannen kome attende med ei sak om lokalisering, val av 

bygg/nybygg og eventuell økonomisk innsparing ved ei samlokalisering av desse 

avlastingstiltaka. 

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

Tilleggsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 085/21 innstilling: 

a. Kvasten avlastningsbustad får auka kapasitet med 3 plassar. Samla kapasitet etter 

auke vert då 8 plassar  

b. Kommunen reduserer kjøp av private avlastingstenester. Det er ein føresetnad for 

reduksjon kjøp av teneste at målgruppe opprettheld kvalitet i tenestetilbod i 

kommunal regi.  

c. Starte arbeide med å finne eigna lokaler for å samlokalisere avlastingstiltaka som i 

dag vert gitt i Røsvikrenen i Knarvik, Havnevegen på Frekhaug og på Ostereidet. 

Målet er betre kvalitet og kostnadseffektiv drift. Kommunestyret ber rådmannen 

kome attende med ei sak om lokalisering, val av bygg/nybygg og eventuell 

økonomisk innsparing ved ei samlokalisering av desse avlastingstiltaka. 

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke 

 

KO- 121/21 Vedtak: 

a. Kvasten avlastningsbustad får auka kapasitet med 3 plassar. Samla kapasitet etter 

auke vert då 8 plassar  

b. Kommunen reduserer kjøp av private avlastingstenester. Det er ein føresetnad for 

reduksjon kjøp av teneste at målgruppe opprettheld kvalitet i tenestetilbod i 

kommunal regi.  

c. Starte arbeide med å finne eigna lokaler for å samlokalisere avlastingstiltaka som i 

dag vert gitt i Røsvikrenen i Knarvik, Havnevegen på Frekhaug og på Ostereidet. 

Målet er betre kvalitet og kostnadseffektiv drift. Kommunestyret ber rådmannen 

kome attende med ei sak om lokalisering, val av bygg/nybygg og eventuell 

økonomisk innsparing ved ei samlokalisering av desse avlastingstiltaka. 

 

122/21: Felles satsingar for helse- og omsorgssektoren i Nordhordland 2021-2031 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

Kommunestyret godkjenner følgjande:  

 

a. Alver kommune sluttar seg til innhald og føringar i «Felles satsingar for helse- og 

omsorgssektoren i Nordhordland 2021-2031», og forpliktar seg til å ta del i felles 

dialog og prosess om dei tema som planen omhandlar jamfør vedlegg. 

b. Alver kommune sluttar seg til at Kommunalsjefgruppa for helse og omsorg i 

Nordhordland får i oppdrag å koordinera og organisera oppfølging av prioriterte 



område i planen. 

c. Alver kommune sluttar seg til at det vert utarbeidd handlingsplan for konkretisering 

av tiltak knytt til dei prioriterte områda, og at Rådmannsutvalet får mandat til å 

godkjenna tiltak i handlingsplan. 

d. Alver kommune legg til grunn at konkrete tiltak som forpliktar må forankrast i 

kommunen, og kommunen kan reservera seg mot å gå inn i konkret samarbeid sjølv 

om ein har slutta seg til planen. 

 

Ungdomsråd 07.10.2021: 

Handsaming: 

Orientering i saka v/Leni Dale 

Ungdomsrådet støtter rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Samrøystes 

 

UR- 041/21 uttale: 

Ungdomsrådet støtter rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

Eldreråd 11.10.2021: 

Handsaming: 

Leni Dale-kommunalsjef orienterte i saka. 

 

Eldrerådet tar saka til orientering og ber om å bli orientert om oppfølginga av planen. 

 

Elles ingen merknader. 

 

Samrøystes vedteke. 

 

ER- 038/21 uttale: 

Eldrerådet tar saka til orientering og ber om å bli orientert om oppfølginga av planen. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 11.10.2021: 

Handsaming: 

Ingen merknader, samrøystes. 

 

RMNF- 041/21 uttale 

Ingen merknader. 

 

Utval for helse og omsorg 12.10.2021: 

Handsaming: 

Utvalet slutta seg samrøystes til rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

HO- 028/21 innstilling: 

Kommunestyret godkjenner følgjande:  

a. Alver kommune sluttar seg til innhald og føringar i «Felles satsingar for helse- og 

omsorgssektoren i Nordhordland 2021-2031», og forpliktar seg til å ta del i felles 

dialog og prosess om dei tema som planen omhandlar jamfør vedlegg. 

b. Alver kommune sluttar seg til at Kommunalsjefgruppa for helse og omsorg i 

Nordhordland får i oppdrag å koordinera og organisera oppfølging av prioriterte 



område i planen. 

c. Alver kommune sluttar seg til at det vert utarbeidd handlingsplan for konkretisering 

av tiltak knytt til dei prioriterte områda, og at Rådmannsutvalet får mandat til å 

godkjenna tiltak i handlingsplan. 

d. Alver kommune legg til grunn at konkrete tiltak som forpliktar må forankrast i 

kommunen, og kommunen kan reservera seg mot å gå inn i konkret samarbeid sjølv 

om ein har slutta seg til planen. 

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Innstilling frå utval for helse og omsorg vart samrøystes vedteke 

 

KO- 122/21 Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner følgjande:  

a. Alver kommune sluttar seg til innhald og føringar i «Felles satsingar for helse- og 

omsorgssektoren i Nordhordland 2021-2031», og forpliktar seg til å ta del i felles 

dialog og prosess om dei tema som planen omhandlar jamfør vedlegg. 

b. Alver kommune sluttar seg til at Kommunalsjefgruppa for helse og omsorg i 

Nordhordland får i oppdrag å koordinera og organisera oppfølging av prioriterte 

område i planen. 

c. Alver kommune sluttar seg til at det vert utarbeidd handlingsplan for konkretisering 

av tiltak knytt til dei prioriterte områda, og at Rådmannsutvalet får mandat til å 

godkjenna tiltak i handlingsplan. 

d. Alver kommune legg til grunn at konkrete tiltak som forpliktar må forankrast i 

kommunen, og kommunen kan reservera seg mot å gå inn i konkret samarbeid sjølv 

om ein har slutta seg til planen. 

 

123/21:  Høyringssvar - forskrift for tilskot til frivilligsentraler 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre sender innspel til høyring om forskrift for tilskot til frivilligsentralar slik dei 

ligg i saka.  

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 12.10.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøyses vedteke 

 

OKK- 060/21 innstilling: 

Alver kommunestyre sender innspel til høyring om forskrift for tilskot til frivilligsentralar slik dei 

ligg i saka.  

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Innstilling frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur vart samrøystes vedteke 

 

KO- 123/21 Vedtak: 

Alver kommunestyre sender innspel til høyring om forskrift for tilskot til frivilligsentralar slik dei 



ligg i saka.  

      

124/21: Flaggreglement for Alver kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner flaggreglement for Alver kommune, slik det ligg ved saka. 

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 12.10.2021: 

Handsaming: 

Framlegg om tillegg: 

Det skal flaggast i kombinasjon med det Norske flagg. Det skal vera to flaggstenger ved kvart 

av dei tre kommunehusa. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Rådmannen sitt framlegg med vedteke endring vart samrøyses vedteke. 

 

 

OKK- 061/21 innstilling 

Alver kommunestyre godkjenner flaggreglement for Alver kommune, slik det ligg ved saka, 

med følgjande endring/tillegg: 

Det skal flaggast i kombinasjon med det Norske flagg. Det skal vera to flaggstenger ved kvart 

av dei tre kommunehusa. 

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Innstilling frå utval for oppvekst, kunnskap og kultur med endringa vart vedteke med 25 

røyster, mot 10 (A.K.Eknes-Krf, S.Lavik-Krf, A.Hetlebakke-Krf, A.J.Sæle-Krf, R.Bø-uavh., 

J.V.Sakseide-Krf, E.M.Dale-Krf, Ø.Bratshaug-H, F.Kampevold-H og Ø.Moldeklev-Frp)  

 

Framlegg frå J.Hellsetveit-SP: 

1. 1. Endring av punkt 2 i innstillinga 

Endring 2.1 i Flaggreglementet: 

**Ved rådhuset og kommunehusa skal ein flagge i kombinasjon med nasjonalflagget, men jf. 

2.6 og 3.4. 

Tillegg: 

Det skal vere to flaggstenger ved Alver rådhus og kommunehusa på Manger og Frekhaug. 

 

Framlegget vart vedteke med 37 røyster, mot 8 (S.Lavik-Krf, A.Hetlebakke-Krf, A.J.Sæle-Krf, 

Ø.Bratshaug-H, A.K.Eknes-Krf, E.M.Dale-Krf, J.V.Sakseide-Krf og Ø.Moldeklev-Frp.) 

 

Framlegg frå A.Hetlebakke-KRF: 

Alver kommune flaggar med det norske nasjonalflagget på dei til ei kvar tid vedtekne 

offisielle flaggdagane i Norge. Flaggreglementet vert oppdatert i tråd med dette. 

 

Framlegget fekk 14 røyster og fall (S.Lavik-Krf, T.Risøy-Krf, M.Klementsen-uavh., S.Røskeland-H, 

A.Hetlebakke-Krf, J.V.Sakseide-Krf, E.M.Dale-Krf, Ø.Bratshaug-H, A.J.Sæle-Krf, H.Dale-uavh., 

F.Kampevold-H, Y.Walaker-uavh., A.K.Eknes-Krf og Ø.Moldeklev-Frp.) 

 

KO- 124/21 Vedtak: 

Alver kommunestyre godkjenner flaggreglement for Alver kommune, slik det ligg ved saka, 

med følgjande endring/tillegg: 

Endring av punkt 2 i innstillinga 



Endring 2.1 i Flaggreglementet: 

**Ved rådhuset og kommunehusa skal ein flagge i kombinasjon med nasjonalflagget, men jf. 

2.6 og 3.4. 

Tillegg: 

Det skal vere to flaggstenger ved Alver rådhus og kommunehusa på Manger og Frekhaug. 

 

125/21: Søknad om justering av kommunegrense mellom Alver kommune og Modalen 

kommune, alternativt Masfjorden kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

· Alver kommune ser ikkje at det er grunnlag for å setje i gang ei utgreiing om justering 

av kommunegrense mellom Alver kommune og Modalen kommune, alternativt 

mellom Alver kommune og Masfjorden kommune. 

Alver formannskap 14.10.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg fek ingen røyster og fall. 

Framlegg frå S.Toft-V: 

Alver kommune støttar at det vert sett i gang ei konsekvensutgreiing av den omsøkte 

grensejusteringa etter inndelingslova § 8. 

Utgreiinga skal gje opplysningar om relevante tilhøve som folketal, areal, geografi, 

kommunikasjonstilhøve, beredskapsmessige tilhøve, pendling, , det kommunale 

tenestetilbodet, tilbod for barn og unge,  og økonomiske verknader av ei eventuell 

grensejustering. Det må og drøftast kva konsekvensar ei grensejustering vil få for 

innbyggjarane i dei to grunnkrinsane, og kva konsekvensar ei grensejustering vil ha for dei tre 

aktuelle kommunane (Alver, Masfjorden og Modalen). 

Det må og gjennomførast ei brei innbyggjarhøyring i dei aktuelle grunnkrinsane Romarheim 

og Urdal. 

 

Framlegget fekk 5 røyster og fall (N.Øvreås-Frp, S.Toft-V, M.Færø-uavh., T.Sletten-Hansen-

uavh. og M.Klementsen-uavh.) 

 

Tilleggsframlegg frå Sp, Ap, H og KrF ved S.Sekkingstad-Sp: 

Formannskapet tar saka til orientering, og vil arbeide vidare med spørsmålet om utgreiing 

fram mot kommunestyremøtet. 

Formannskapet ønskjer å leggje til rette for utvikling og spreidd busetnad i heile kommunen, 

og oppmodar gamle Romarheim-Urdal skulekrins om å ta aktivt del i prosessen med 

kommuneplanen sin samfunnsdel og arealdel.  

 

Framlegget vart vedteke med 8 røyster (T.Larsen-H, Ø.Oddekalv-Ap, N.Bognøy-Ap, 

A.Hetlebakke-Krf, A.Byrknes-Krf, M.I.Wergeland-Sp, L.H.van der Kooij-Sp og S.Sekkingstad-Sp). 

 

FO- 088/21 innstillling: 

Formannskapet tar saka til orientering, og vil arbeide vidare med spørsmålet om utgreiing 

fram mot kommunestyremøtet. 

Formannskapet ønskjer å leggje til rette for utvikling og spreidd busetnad i heile kommunen, 

og oppmodar gamle Romarheim-Urdal skulekrins om å ta aktivt del i prosessen med 

kommuneplanen sin samfunnsdel og arealdel.  

 

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå S.Toft-V: 

Alver kommune støttar at det vert sett i gang ei konsekvensutgreiing av den omsøkte 

grensejusteringa etter inndelingslova § 8. 

Utgreiinga skal gje opplysningar om relevante tilhøve som folketal, areal, geografi, 



kommunikasjonstilhøve, beredskapsmessige tilhøve, pendling, , det kommunale 

tenestetilbodet, tilbod for barn og unge, og økonomiske verknader av ei eventuell 

grensejustering. 

Det må og drøftast kva konsekvensar ei grensejustering vil få for innbyggjarane i dei to 

grunnkrinsane, og kva konsekvensar ei grensejustering vil ha for dei tre aktuelle kommunane 

(Alver, Masfjorden og Modalen). 

Det må og gjennomførast ei brei innbyggjarhøyring i dei aktuelle grunnkrinsane Romarheim 

og Urdal. 

 

Framlegget fekk 17 røyster og fall (H.Dale-uavh., M.Klementsen-uavh., A.Hetlebakke-Krf, 

J.V.Sakseide-Krf, S.Toft-V, A.Fresvik-Sv, H.Weber-R, A.U.Nordlund-Sv, A.Bakken-MDG, 

M.Legernes-MDG, H.Breivik-uavh., E.Nævdal-uavh., A.J.Sæle-Krf, Y.Walaker-uavh., K.O.Larsen-

uavh., E.M.Dale-Krf og Ø.Moldeklev-Frp.) 

 

Framlegg frå SP, KRF, AP og H ved J.Hellestveit-SP: 

Rådmannen sitt framlegg, med tillegg :  

Kommunestyret ynskjer å vera positiv til bustadbygging og næringsutvikling i alle delar av 

kommunen, og ynskjer ein god dialog med innbyggjarane i Romarheim/Urdal skulekrins ved 

viktige planprosessar framover. 

 

Framlegget vart vedteke med 28 røyster, mot 17. 

 

KO- 125/21 Vedtak: 

Alver kommune ser ikkje at det er grunnlag for å setje i gang ei utgreiing om justering av 

kommunegrense mellom Alver kommune og Modalen kommune, alternativt mellom Alver 

kommune og Masfjorden kommune. 

 

Kommunestyret ynskjer å vera positiv til bustadbygging og næringsutvikling i alle delar av 

kommunen, og ynskjer ein god dialog med innbyggjarane i Romarheim/Urdal skulekrins ved 

viktige planprosessar framover. 

 

 

126/21: Høring - Oppfølging av forslagene fra Tvangslovutvalget 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune støtter KS sin høyringsuttale dat.14.10.2021 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå J.Hellestveit-SP: 

Saka vert utsett. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 126/21 Vedtak: 

Saka er utsett. 

 

127/21: Politisk møteplan 2022 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

· Kommunestyret vedtar politisk møteplan for 2022 slik den er lagt fram i saka.  

Alver formannskap 14.10.2021: 

Handsaming 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 



FO- 090/21 innstilling: 

· Kommunestyret vedtar politisk møteplan for 2022 slik den er lagt fram i saka.  

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Framlegg frå S.Sekkingstad-SP: 

Endring: 

Politisk runde i veke 7 blir flytta til veke 6. 

Kommunestyremøtet 10. mars blir flytta til 24. februar 

Politisk runde i veke 23 blir flytta til veke 22 

Orientering økonomiplan FO blir flytta frå 16. juni til 15. juni 

Kommunestyremøte 23. juni blir flytta til 16. juni. 

 

Framlegget med endring vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 127/21 Vedtak: 

Kommunestyret vedtar politisk møteplan for 2022 med følgjande endringar: 

Politisk runde i veke 7 blir flytta til veke 6. 

Kommunestyremøtet 10. mars blir flytta til 24. februar 

Politisk runde i veke 23 blir flytta til veke 22 

Orientering økonomiplan FO blir flytta frå 16. juni til 15. juni 

Kommunestyremøte 23. juni blir flytta til 16. juni. 

 

128/21: Ungdomsråd 2021-2022, supplering av medlemmar 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Medlem til ungdomsråd 2021-2022 frå: 

Meland ungdomsskule: medlem - Ruand Kashtanjeva, varamedlem - Noa Fosse Kalnes 

Lindås ungdomsskule: medlem - Erik Sletten Christensen, varamedlem - Mathilde Printzlow-

Tvedt 

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Framlegget vart samrøysts vedteke. 

 

KO- 128/21 Vedtak: 

Medlem til ungdomsråd 2021-2022 frå: 

Meland ungdomsskule: medlem - Ruand Kashtanjeva, varamedlem - Noa Fosse Kalnes 

Lindås ungdomsskule: medlem - Erik Sletten Christensen, varamedlem - Mathilde Printzlow-

Tvedt 

 

129/21: Søknad om fritak frå politiske verv i Alver kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Thea Risøy (KRF) innvilges fritak frå alle politiske verv i Alver kommune, frå og med 29.10.2021.   

Som ny nestleiar i utval for oppvekst, kunnskap og kultur veljas: …. 

Som nytt medlem i utval for oppvekst, kunnskap og kultur veljas: ….  

Som nytt medlem i SU Juvikstølen bhg veljas:…. 

Som nytt varamedlem i SU Seim skule veljas:…. 

 

Valnemnda 28.10.2021: 

Handsaming: 

Framlegg: 

Thea Risøy (KRF) innvilges fritak frå alle politiske verv i Alver kommune, frå og med 29.10.2021.   



Som ny nestleiar i utval for oppvekst, kunnskap og kultur veljas: Anne Karin A.Eknes 

Som nytt medlem i utval for oppvekst, kunnskap og kultur veljas: Anne Karin A.Eknes 

Som nytt medlem i SU Juvikstølen bhg veljas: Anne Karin A.Eknes 

Som nytt varamedlem i SU Seim skule veljas: Anne Karin A.Eknes 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

 

VALN- 020/21 innstilling: 

Thea Risøy (KRF) innvilges fritak frå alle politiske verv i Alver kommune, frå og med 29.10.2021.   

Som ny nestleiar i utval for oppvekst, kunnskap og kultur veljas: Anne Karin A.Eknes 

Som nytt medlem i utval for oppvekst, kunnskap og kultur veljas: Anne Karin A.Eknes 

Som nytt medlem i SU Juvikstølen bhg veljas: Anne Karin A.Eknes 

Som nytt varamedlem i SU Seim skule veljas: Anne Karin A.Eknes 

 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Innstilling frå valnemnda vart lagt fram i møtet. 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 129/21 Vedtak: 

Thea Risøy (KRF) innvilges fritak frå alle politiske verv i Alver kommune, frå og med 29.10.2021.   

Som ny nestleiar i utval for oppvekst, kunnskap og kultur veljas: Anne Karin Eknes 

Som nytt medlem i utval for oppvekst, kunnskap og kultur veljas: Anne Karin Eknes 

Som nytt medlem i SU Juvikstølen bhg veljas: Anne Karin Eknes 

Som nytt varamedlem i SU Seim skule veljas: Anne Karin Eknes 

 

130/21: Melding/orientering til kommunestyret 28.10.2021 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

Alver kommunestyre 28.10.2021: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 130/21 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering. 

131/21: Spørsmål/interpellasjonar 28.10.2021 

Grunngjeve spørsmål fra M.Klementsen-uavh.: 

På Landsvik er det ei sak der en innbygger opplever store problemer med kloakkgasser i og 

omkring huset og eiendommen sin. Problemet oppstod etter at kommunen bygde 

kloakkanlegg, med kraftig forverring i august 2015.  

 

Huseier beskriver, at på det verste er forholdene så ille at det ikke er mulig å oppholde seg i 

huset over tid uten å benytte gassmaske. Eier blir syk av å bo der, og har i lange perioder 

måtte rømme huset og bo andre steder.  

 

Eier har gjort en rekke tiltak for å finne ut av problemet og for å utelukke feil ved den private 

delen av kloakkanlegget. Det siste året har eiendommen vært helt frakoblet fra 

kloakkanlegget, uten at det har blitt bedring. Eier mener derfor at problemet kommer fra den 

kommunale delen av kloakkanlegget, og har kjempet i over 5 år for at kommunen skal 

undersøke forholdene. Kommuneadministrasjonen har flere ganger avvist undersøkelser, og 

har oppfordret eier til å gå til sivilt søksmål dersom hun mener hun har en god sak. Som 

folkevalgt mener jeg/vi at kommunen i størst mulig grad bør tilstrebe å løse alle saker ved 

hjelp av god dialog utenfor rettssystemet. Ikke minst fordi vi skal ivareta grunnprinsippet om 



like rettigheter for alle innbyggere, og det er åpenbart at ikke alle innbyggere uten videre har 

anledning til å få avklart sine rettigheter gjennom søksmål mot kommunen. Det er heller ikke 

slik det skal være. Før vi oppfordrer innbyggere til å gå til søksmål, må minstekravet derfor 

være at vi har fulgt lovverket, og at vi er rimelig sikre på at vi har vårt på det tørre. I den 

forbindelse har jeg/vi følgende spørsmål om kloakkanlegget på Landsvik: 

 

 • Etter forurensingsloven skal den som er ansvarlig for utslipp kunne dokumentere at 

lovpålagte krav og begrensinger blir fulgt. Et hvert utslipp som skal anses som lovlig, må først 

hjemles i lovverket gjennom søknad og tillatelse. Dette gjelder også når kommunen selv er 

tilsynsmyndighet. Videre skal et utslippsanlegg driftes etter lover og regler, som gjelder for det 

konkrete utslippet, gjennom tilsyn og rapportering. I en innsynssak om kloakkanlegget på 

Landsvik, som Sivilombudsmannen har vært involvert i, svarer kommunen at vi ikke kan legge 

fram dokumentasjon på at kloakkanlegget er omsøkt og har fått tillatelse. Er kloakkanlegget 

på Landsvik da lovlig? I innsynssaken har kommunen heller ikke klart å legge fram etterspurt 

dokumentasjon som gjelder oppfølging av anlegget. Blir anlegget driftet og oppfulgt etter 

gjeldende lovverk?  

 

• Har kommunen på noe tidspunkt undersøkt forholdene, og om det kan være lekkasje fra 

eget anlegg?  

Hvilke undersøkelser ble i såfall utført? Når ble undersøkelsene gjort? Hvilken fagkompetanse 

har de som har utført undersøkelsen her?  

 

• Vi har fått innsyn i et brev fra Miljøretta helsevern, der ytterligere undersøkelser av 

kloakkanlegget blir avvist. Grunnen for avvisning er blant annet en påstand om at det ikke er 

anaerobe forhold i kloakkanlegget, og dermed ikke utvikling av gasser. Når ble det sist utført 

gassmålinger i anlegget? Stemmer det at det faktisk ikke finnes kloakkgasser i kloakkanlegget 

på Landsvik?  

 

Svar frå ordførar: 

Først litt oppklaring: 

Kommuneadministrasjonen har undersøkt det aktuelle kloakkanlegget fleire gonger. 

Kommunen søkjer å løyse alle saker ved hjelp av god dialog utanom rettssystemet, og 

opererer innafor lovverket som kommunen er sett til å forvalte. Generelt har kommunen elles 

ei rettleiingsplikt etter forvaltningslova § 11, første ledd. 

 

Til første kulepunkt: 

Dei kommunale kloakkanlegga blir bygd i tråd med tekniske krav og spesifikasjonar til slike 

anlegg. Utsleppsløyve for dette anlegget vart gitt 11.08.2011. Byggjeløyve vart gitt 08.02.2011.  

Innsynssaka som Sivilombodsmannen var involvert i, handlar om lang saksbehandlingstid på 

innsynskrav.  

Alle anlegga blir følgt opp og drifta  i tråd med fagtekniske standardar. Kommunen har lang 

erfaring og stor fagkompetanse på området, og nyttar i tillegg ekstern spesialkompetanse 

ved prosjektering av anlegg, utbygging og ved mistanke om avvik.  

 

Til andre kulepunkt: 

Kommunen har gjentatte gonger undersøkt om det kan vere lekkasje frå anlegget, i form av 

kamerainspeksjon, gassmålingar, røyktestar og ettersyn. Det er nytta relevant 

fagkompetanse. Det blei gjort udersøkingar i 2014 (v/Asplan Viak AS), 2016 (v/Vitek Service As 

og Miljøretta helsevern) og 2018 (Skarsvåg Rør).  

 

Til tredje kulepunkt: 

Siste gassmåling vart gjort 19.10.2021, utan funn av avvik. 

I eit kvart lukka kloakkanlegg er det lukt av kloakkgassar, men ikkje i eit slikt omfang at det 

utgjer helsefare for omgjevnadene. Fylkesmannen har slått fast at det ikkje er fare for 

helseskade eller -ulempe ved dette anlegget (august 2020). 

Kommunen har også søkt bistand hjå SINTEF Norlab. For å oppnå helsefarlege kloakkgassar, 

må kloakken vere stilleståande. Ved anlegget på Landsvik er det utskifting ca 30 – 40 gonger 



pr døgn. 

Når det gjeld avvisning av ytterlegare undersøkingar, er det nødvendig å presisere at 

kommunen ikkje utfører målingar på private eigedomar som ikkje er kobla på kommunalt 

kloakkanlegg. 

 

 


